
 
 

         Den 20. januar, 2022 
 
 
 

 

Referat fra Lokalrådets møde den 18. januar, 2023 
 
 
Fraværende: Ingen 
 

Dagsorden. 
 
Pkt. 1 
Godkendelse af referat fra den 16. november, 2022 
Referatet godkendt 
 
Pkt. 2  
Velkomstkurv 
Ingen nye tilflyttere.  
 
Pkt. 3 
Vorbasse.dk 
Billund Kommunes museum ”Mark” har bedt om optagelse af en annonce. Anmodningen 
imødekommet selvom adressen ikke henhører under 6623. Prisen for optagelse af denne er - 
som alle øvrige annoncer – nu 750 kr. pr. år. 
 
Lokalrådets præsentation på hjemmesiden skal revideres i løbet af foråret.  
 
Pkt. 4 
Konvertering fra naturgas til fjernvarme 
Processen forløber planmæssigt. Lokalrådet følger udviklingen løbende. 
 
Pkt. 5 
Shelterplads/hundeskov 
Et træ er væltet hen over hegnet i den sydlige ende af skoven. Arne kontakter Peter Borgen, 
om der er hjælp at hente fra kommunen.  
Benny kontakter den fornødne ekspertise, med henblik på en vurdering af, om det er 
nødvendigt at reparere revnerne i kugleovnen.  
 
Pkt. 6 
Genbrugspladsen 
Intet nyt 
 



 
 
Pkt. 7 
Byfornyelse 
Lokalrådet er enig om, at afslutningen på byfornyelsesprojektet skal markeres med en 
behørig fest, der vil blive husket. Tidspunktet for festens afholdelse bør finde sted, når alle 
igangværende projekter er endeligt afsluttede. Torvet vil stå færdigt meget snart, men 
skulpturen ARGO vil tidligst kunne opstilles på den centrale plads sent på efteråret 2023. 
”Bjerget”, som etableres for enden af aktivitetsaksen, forventes at stå klar på samme 
tidspunkt. 
 
Lokalrådet vil i den kommende tid undersøge følgende: 

• Bør festen afholdes fx i november 2023 eller i foråret 2024? 
• Hvordan skaber vi en fest af høj kvalitet?  Vi sigter mod at præsentere en begivenhed, 

der inddrager flest muligt af de interesser vi møder i byen og vi efterlyser ideer fra alle, 
der har ideer og lyst til at bidrage. 

 
Billund Kommune efterlyser forslag fra Lokalrådene om nye byfornyelsesprojekter.   
I Vorbasse er vi enige om at byde ind med et forslag om at ændre busholdepladsen, som ikke 
længere tjener det forudsatte formål, til et multifunktionelt område primært med henblik på 
at forbedre parkeringsforholdene for bl.a. Vorbasse Kro.  
 
Pkt. 8 
”Kilden I Vorbasse” 
Frits orienterede. Lokalrådet vil forsøge at bidrage til en nødvendig supplering af Kildens 
bestyrelse. 
 
Pkt 9. 
Årsmøde 2023 
Arne , Erik og Ole er på valg 
 
Udviklingsrådet ”Kilden I Vorbasse” og Den Dynamiske Landsby afholder begge årsmøde i 
forlængelse af Lokalrådets. Sidstnævnte har anmodet Lokalrådet om en forhandling om et tæt 
samarbejde. Formand og næstformand kontakter DDL. 
 
Årsmøderne forventes afholdt den 14. Marts. 
 
Pkt. 10.  
Nyt fra landdistriktsrådet 
Charlotte og Ole orienterede 
 
Pkt. 11 
Eventuelt 
Intet 
 
 
 
 
 
 


